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Ulvilan kaupungin valtuusto 

 

JOUTSIJOEN KUNNOSTUS 

 

Vaelluskalojen elinmahdollisuuksia on parannettu Kokemäen jokeen pyhä- ja 

Joutsijärvistä laskevan, Harjunpää,-Kaasmarkun joen kunnostuksilla ja tänä vuonna 

ohjelmassa pitäisi olla Leineperin padon kalaportaan tekeminen, jonka jälkeen 

lohikalat pääsevät nousemaan myös Joutsi- ja Pyhäjärvenjokeen. Lisäksi kalakantoja 

on vahvistettu yläjuoksulla istutuksin. 

Joutsijoki on aikanaan perattu uittoa varten ja aivan Leineperin ruukin kupeessa on 

sijainnut saha, jonka vuoksi paikalla olleen kosken kivet sijaitsevat nyt rantatörmällä. 

Joutsijoen luontoarvoja ja virkistyskäyttöarvoa heikentää vedenpinnan ja virtauksen 

kova vaihtelu, joka johtuu paitsi Leineperin padon asennosta, myös  jokeen tehdyistä 

perkauksista, joiden vuoksi kaloilla on myös pulaa soveltuvista kutupaikoista. 

Jo emäntäkoulun kosken palauttaminen toisi helpotusta niin kalakantojen elämään 

joessa kuin joen virkistyskäyttöönkin tasaamalla veden korkeutta ja virtausta 

yläjuoksulla. Kunnostamalla Joutsijoki- ja Pyhäjärvenjoki ennallistamalla koskiosuudet 

luotaisiin myös erinomaisia mahdollisuuksia paitsi jalokalakantojen kehittymiselle 

myös kalastus- ja luontomatkailulle. 

Edellämainituin perustein esitämme, että Ulvilan kaupunki ottaa aloitteellisesti 

yhteyttä ELY keskukseen ja aloittaa neuvottelut Joutsi- ja Pyhäjärvenjokien 

kunnostamisesta sekä kunnostustöiden rahoittamisesta. 
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